
Število objav: 25
Internet: 18
Tisk: 7
Spremljane teme:
Inženirska ...: 1
Inženirska ...: 2
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 0
Zakon ... načrtovanju: 0
Zakon ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih ...: 0
Svetovni ... 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 24

Zbirka medijskih objav
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Internet Naslov Nemčija lani z 0,6-odstotno gospodarsko rastjo

Zaporedna št.
1

Medij Sta.si, Slovenija

Rubrika, Datum Gospodarstvo v svetu; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
7

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...širjenja šibkosti v druge sektorje, so zapisali na münchenskem inštitutu za gospodarske raziskave Ifo. "Nemško 
gospodarstvo sta lani močno podpirala  in zasebna potrošnja. Rast zaposlovanja se je lani sicer gradbeništvo
upočasnila, a je rast prihodkov gospodinjstev ostala visoka," je zapisal vodja raziskav na inštitutu... 

Internet Naslov Pomurski sejem letos s šestimi sejmi in novim kongresnim centrom

Zaporedna št.
2

Medij Sta.si, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
8

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...in njeni sledljivosti, gozdu in lesu ter novostih in trajnostnih rešitvah pri embalaži, pakirni tehnologiji, transportu in 
logistiki. Mednarodni sejem , energetike, komunale in obrti Megra ter mednarodni sejem trajnostnih gradbeništva
tehnologij in zelenega življenjskega sloga Green bosta konec marca, konec maja bo... 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
3

Medij Delo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
10

Avtor N. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Statistični podatki 
kažejo na nadaljevanje ohlajanja . Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 gradbeništva
odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Preberite... 

Internet Naslov Ocena nemške rasti bi bila lahko popravljena navzgor, a izzivi ostajajo

Zaporedna št.
4

Medij Delo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
12

Avtor Janez Tomažič, Miha Jenko

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...investicije (plus 3,8 odstotka). Investicije v stroje in opremo so se povečale le za 0,4 odstotka, kar je povezano z 
negotovostjo pri novih naročilih.V  se je aktivnost povečala, prav tako nova naročila, tudi v storitvenih gradbeništvu
dejavnostih se je aktivnost ob koncu leta izboljšala, še posebej pri storitvah, ki... 

Tisk Naslov Mastenje s koprsko ribo in cestno kačo

Zaporedna št.
5

Medij Nedeljski dnevnik, Slovenija Stran: 15 Površina: 944 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
17

Avtor Alenka Žavbi, Aleksander Lucu

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...skrajšali časi in počenih prevozi (odpade plačevanje predora pod Karavankami in predolg obvoz skozi Šentilj). Projekt
Mlinar-Bratušek pravzaprav temelji na , potem ko smo v Sloveniji načrtno (tudi s pomočjo tujih gradbenih gradbeništvu
velikanov) zatolkli SCT, Primorje in Vegrad, ki jih zaradi napak vodilnih ni bilo treba... 
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Internet Naslov Drugi tir: za večjo prometno varnost in manjše vplive na okolje

Zaporedna št.
6

Medij Finance.si, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
25

Avtor Jurij Modic, Peter Novak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Drugi tir: za večjo prometno varnost in manjše vplive na okolje Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih: okolje 
dodaj železnice dodaj  dodaj drugi tir dodaj Evropska unija dodaj Čas branja: 3 min SHRANI 0 15.01.2020 gradbeništvo
23:30 Nova rešitev gradnje dvotirnih predorov z visoko varnostjo... 

Tisk Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
7

Medij Delo, Slovenija Stran: 9 Površina: 56 cm2

Rubrika, Datum Gospodarstvo; 16. 1. 2020

Stran v zbirki:
26

Avtor N. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Statistika  se ohlaja Statistični podatki kažejo nadaljevanje ohlajanja . Vrednost novembra Gradbeništvo gradbeništva
opravljenih gradbenih del je bila v primerjavi s prejšnjim mesecem, v katerem je bila višja kot mesec... 

Tisk Naslov Inženirka leta je nogometašica

Zaporedna št.
8

Medij Zvezde, Slovenija Stran: 81 Površina: 618 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
27

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...“~ : - _ I JožeTorkar (predsednik projekta Inženirke in inženirji bomo!), ministrica za delo, družino in socialne Direktor 
Stanovanjskega sklada in  Črtomir Remec, Jana Urtovac Lah zadeve mag. Ksenija Klampfer in Inženirske zbornice
Darko Švetak, glavni in odgovorni urednik revije IRT3000 a (Univerza v Ljubljani) in Aleša... 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
9

Medij Times.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
29

Avtor N. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Statistični podatki 
kažejo na nadaljevanje ohlajanja . Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 gradbeništva
odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Vrednost v... 

Internet Naslov Ocena nemške rasti bi bila lahko popravljena navzgor, a izzivi ostajajo

Zaporedna št.
10

Medij Times.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
31

Avtor Janez Tomažič, Miha Jenko

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...investicije (plus 3,8 odstotka). Investicije v stroje in opremo so se povečale le za 0,4 odstotka, kar je povezano z 
negotovostjo pri novih naročilih.V  se je aktivnost povečala, prav tako nova naročila, tudi v storitvenih gradbeništvu
dejavnostih se je aktivnost ob koncu leta izboljšala, še posebej pri storitvah, ki... 
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Tisk Naslov Vrednost opravljenih gradbenih del na letni ravni nižja

Zaporedna št.
11

Medij Finance, Slovenija Stran: 10 Površina: 22 cm2

Rubrika, Datum Borze&denar; 16. 1. 2020

Stran v zbirki:
32

Avtor U. B.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...  Vrednost opravljenih gradbenih del na letni ravni nižja Vrednost opravljenih gradbenih del je bila GRADBENIŠTVO
novembra na letni ravni nižja za 8,4 odstotka, je poročal... 

Tisk Naslov Z lastnimi energetskimi rešitvami do priznanja za najboljši okolju prijazen postopek

Zaporedna št.
12

Medij Kmečki glas, Slovenija Stran: 27 Površina: 201 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
33

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ytong že od leta 1977. Beti gradbeni material porobeton, prej znan pod imenom siporex, je eden izmed bolj 
prepoznavnih gradbenih materialov na svetu in v  v uporabi že vse od leta 1923. Poleg proizvodnje gradbeništvu
različnih elementov iz porobetona družba Xella Slovenija kot del mednarodnega koncerna Xella International... 

Internet Naslov Ti sejmi se bodo letos odvili v Gornji Radgoni

Zaporedna št.
13

Medij Pomurec.com, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
41

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...kmetijske mehanizacije in opreme je sodelovalo 428 proizvajalcev s 1389 izdelki. Sejmi v letu 202031. Mednarodni 
sejem , energetike, komunale in obrti (25. – 28. 3. 2020) Mednarodni sejem , energetike, gradbeništva gradbeništva
komunale in obrti MEGRA bo povezal ponudnike, investitorje in uporabnike najnovejše gradbene in komunalne... 

Tisk Naslov Gradovi na Ribniškem, včeraj, danes in jutri

Zaporedna št.
14

Medij Dolenjski list, Slovenija Stran: 11 Površina: 456 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 16. 1. 2020

Stran v zbirki:
43

Avtor M. Glavonjić

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...predavatelj na Univerzi v Mariboru, izdal tretjo tovrstno knjigo, in sicer o gradu v Zrečah, ki je poleg skoka v 
zgodovino grajskih poslopij s študenti  prestavil še svoj projekt prihodnosti. Enake naloge se je Univerza v gradbeništva
Mariboru lotila tudi pri raziskavi gradov na Ribniškem. Projekt Gradovi na Ribniškem,... 

Internet Naslov Intervju: Daniela Brelih

Zaporedna št.
15

Medij Si21.com, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
45

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Dom ustvarjaš, ne gradiš Ekologija, varčnost in uporaba naravnih materialov so pomembni elementi tudi v 

. Zato si Daniela Brelih, direktorica podjetja Topdom, prizadeva za vpeljavo najsodobnejših trendov. V gradbeništvu
podjetju s približno 500 zaposlenimi skrbijo za... 
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Tisk Naslov Na šestkilometerski trasi za pet milijonov dodatnih del

Zaporedna št.
16

Medij Svet24, Slovenija Stran: 12 Površina: 687 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 16. 1. 2020

Stran v zbirki:
47

Avtor Mojca Vtič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
NA ŠESTKILOMETRSKI TRASI ZA PET MILIJONOV DObIINIH DEL AVTOCESTA v občini Podlehnik dobro leto po 
odprtju še nima uporabnega dovoljenja. Vzrok sta manjkajoči zaključni poročili monitoringa hrupa in dvoživk. Kot 
poudarjajo na Darsu, je bistveno, da so odpravljene vse pomanjkljivosti, ki jih je 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
17

Medij Aktualno24.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
48

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot
novembra lani. 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
18

Medij Aktualno24.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
50

Avtor N. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Statistični podatki 
kažejo na nadaljevanje ohlajanja . Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 gradbeništva
odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani. Preberite... 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
19

Medij Novice24.net, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
51

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot
novembra lani. 

Internet Naslov Gradbeništvo se ohlaja

Zaporedna št.
20

Medij Preberi.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
52

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot
novembra lani. 

Internet Naslov Na kratko iz gospodarstva

Zaporedna št.
21

Medij Findinfo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
54

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...vizija je ostati največji ponudnik izdelkov za gradnjo in obnovo," je poudarila direktorica podjetja Topdom Daniela 
Brelih. Skupina bo sledila trendom v , ki so usmerjeni v varčnost, ekološkost in naravne materiale, so gradbeništvu
sporočili iz Topdoma. Adria Mobil je na sejmu turizma in prostega časa v CMT v Stuttgartu,... 
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Internet Naslov Nemčija lani z 0,6-odstotno gospodarsko rastjo

Zaporedna št.
22

Medij Findinfo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
55

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...širjenja šibkosti v druge sektorje, so zapisali na münchenskem inštitutu za gospodarske raziskave Ifo. "Nemško 
gospodarstvo sta lani močno podpirala  in zasebna potrošnja. Rast zaposlovanja se je lani sicer gradbeništvo
upočasnila, a je rast prihodkov gospodinjstev ostala visoka," je zapisal vodja raziskav na inštitutu... 

Internet Naslov OZS - Strokovno srečanje gradbincev, kleparjev-krovcev, slikopleskarjev in 
instalaterjev-energetikov

Zaporedna št.
23

Medij Gradbenik.net, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
57

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...petek, 31. januar 2020 Portorož, Grand hotel Bernardin / Kongresni center Skupno strokovno srečanje sekcij s 
področja  zbornica Slovenije pripravlja skupno strokovno srečanje gradbincev, kleparjevgradbeništvaObrtno-podjetniška
, krovcev, slikopleskarjev, fasaderjev in inštalaterjev-energetikov. Srečanje... 

Internet Naslov Topdom ob 25-letnici

Zaporedna št.
24

Medij Si24.news, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
58

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...gradbenega materiala, fasadnih sistemov, barv in izolacij. Prav tako imamo tudi ostale izdelke za gradnjo, keramiko in
kopalniško opremo. Sledimo trendom v , kamor spadajo: ekološki princip, razvoj e-poslovanja, delo v gradbeništvu
prijaznem okolju, socialna varnost zaposlenih in varstvo okolja. Zato je naša vizija ostati... 

Internet Naslov Pomurski sejem letos dobi nov kongresni center

Zaporedna št.
25

Medij Bakos.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 15. 1. 2020

Stran v zbirki:
61

Avtor Unknown

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Kar šest sejemskih prireditev bo letos gostila Gornja Radgona Družba Pomurski sejem za letos napoveduje šest 

, Green, Medical, Agra, Inpak in Sobra. Med drugim bo zgradila tudi nov kongresni center z dvorano za sejmov – Megra
360 ljudi, pred leti načrtovan kot pomurski paviljon,... 
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Nemčija lani z 0,6-odstotno gospodarsko rastjo
Nemški  se je lani okrepil za 0,6 odstotka, kar je 0,9 odstotne točke manj kot predlani, kaže prva ocena državnega BDP
statističnega urada Destatis. Je pa paradni konj evropskega gospodarstva obenem zabeležil deset zaporednih let rasti, 
kar je najdaljše tovrstno obdobje po združitvi, piše francoska tiskovna agencija AFP.
"Rast se je lani znatno upočasnila," je na novinarski konferenci dejal Albert Braakmann iz Destatisa. "Zlato desetletje rasti
" gre po njegovih besedah postopoma h koncu.
Odgovornost za slabšanje razmer v nemškem gospodarstvu po navedbah analitikov v veliki meri nosi industrija, ki je že 
nekaj časa oslabljena. K sreči pa za zdaj ni videti znakov širjenja šibkosti v druge sektorje, so zapisali na münchenskem 
inštitutu za gospodarske raziskave Ifo.
"Nemško gospodarstvo sta lani močno podpirala gradbeništvo in zasebna potrošnja. Rast zaposlovanja se je lani sicer 
upočasnila, a je rast prihodkov gospodinjstev ostala visoka," je zapisal vodja raziskav na inštitutu Timo Wollmershaeuser.
Na nemško izvozno usmerjeno gospodarstvo pomembno vplivajo globalne trgovinske vojne in negotovost, ki jo vnašajo 
geopolitični dogodki, denimo brexit. "Zahtevno zunanjetrgovinsko okolje pomeni nenehni stres za nemško industrijo," je 
opozorila glavna ekonomistka investicijske banke Kfw Fritzi Köhler-Geib.
Glede trgovinskih vojn bi olajšanje lahko prinesel za danes napovedani podpis prvega dela trgovinskega sporazuma med 

 in Kitajsko, bolj jasni pa so po nedavni zmagi Borisa Johnsona na predčasnih britanskih parlamentarnih volitvah ZDA
postali tudi prihodnji koraki glede brexita.
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Pomurski sejem letos s šestimi sejmi in novim 
kongresnim centrom
Družba Pomurski sejem za letos napoveduje šest sejmov - Megra, Green, Medical, Agra, Inpak in Sobra. Med drugim bo 
zgradila tudi nov kongresni center z dvorano za 360 ljudi, pred leti načrtovan kot pomurski paviljon, razširila bodo tudi 
medeni hram.
Po besedah direktorja uprave Pomurskega sejma Janeza Erjavca je bila lansko leto sejemsko zelo uspešno, čeprav so 
pripravili le štiri sejme v dveh terminih v devetih sejemskih dneh. Na sejmih Lov, Ribolov, Naturo in Agra je sodelovalo 
2145 razstavljavcev, obiskalo pa jih je 132.000 obiskovalcev.
Letošnje leto bo po Erjavčevih besedah bolj pestro. Prvi letošnji dogodek Pomurskega sejma je bil že v petek, ko so 
okronali 24. vinsko kraljico Slovenije.
Konec avgusta bo največji, mednarodni kmetijsko-živilski sejem Agra, v okviru katerega bo potekal tudi mednarodni sejem
embalaže, tehnike pakiranja in logistike Inpak. Letošnja država partnerica Agre bo Srbija, težišča pa na zdravju rastlin, 
digitalizaciji, kmetijstvu prihodnosti, podnebnih spremembah in vodnih virih, ekološkem kmetijstvu, hrani iz bližine in njeni 
sledljivosti, gozdu in lesu ter novostih in trajnostnih rešitvah pri embalaži, pakirni tehnologiji, transportu in logistiki.
Mednarodni sejem gradbeništva, energetike, komunale in obrti Megra ter mednarodni sejem trajnostnih tehnologij in 
zelenega življenjskega sloga Green bosta konec marca, konec maja bo sejem sodobnega zdravstva Medical.
Na Megri bodo v ospredju cestna in železniška infrastruktura, sončne elektrarne, energetska sanacija stavb, končna 
obrtna dela v gradbeništvu ter komunalna oprema in stroji. Na Greenu bodo težišča na okoljskih inovacijah, e-mobilnosti, 
zelenih delovnih mestih, krožnem gospodarstvu, prehodu na obnovljive vire energije, učinkovitem upravljanju z naravnimi 
viri, trajnostni gradnji in sanaciji, energetski prenovi stavb ter socialnem podjetništvu.
Bienalni sejem Medical bo predstavil digitalizacijo in inovativne pristope v zdravstvu, medicini in oskrbi, družinsko 
medicino, hrbtenici kot glavni steber telesa, komplementarne, alternativne in naravne načine krepitve zdravja in vitalnosti 
ter dolgotrajno oskrbo na domu.
Konec bo še septembra mednarodni sejem obrambe, varovanja, zaščite in reševanja Sobra. Na njem se bodo predstavile
vse ustanove in organizacije s področja obrambe, varnosti, zaščite in reševanja, od vojske in policije do civilne zaščite in 
gasilcev.
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Gradbeništvo se ohlaja
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je
bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka
nižja kot novembra lani.
Objavljeno
15. januar 2020 10.49

Posodobljeno
15. januar 2020 10.59

Gradbeništvo je lani doseglo skromno rast glede na leto prej. FOTO: Roman Šipić/Delo

N. G.

     

Statistični podatki kažejo na nadaljevanje ohlajanja gradbeništva. Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja
kot novembra lani.
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Preberite še:
Gradbinci bodo lansko leto težko ponovili

Vrednost v novembru opravljenih gradbenih del je bila v primerjavi s prejšnjim mesecem, v katerem je bila višja kot v mesecu pred tem, tokrat ponovno nižja, in sicer za 0,7 odstotka.
Vrednost opravljenih gradbenih del na stavbah je bila za 5,2 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 1,7 odstotka nižja.

Na letni ravni pa je bila vrednost gradbenih del na stavbah za 2,9 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 11,9 odstotka nižja. Slednji podatek potrjuje opažanja gradbincev
glede zastoja pri državnih investicijah v ceste. Tempo obnov in gradenj novih cest se bo letos dodatno upočasnil.

Preberite še:
Kaj se bo letos gradilo in kje bodo zastoji

Po dobrem začetku leta se je gradbeništvo v drugi polovici lanskega leta začelo ohlajati. Še vedno pa je panoga, kot kaže, lani ustvarila rast. V prvih enajstih mesecih je bila vrednost del
3,3 odstotka višja kot v enakem obdobju leta 2018. Vrednost teh del na stavbah je bila višja za 2,7 odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa za 3,6 odstotka, kažejo podatki
državnega statističnega urada.
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Ocena nemške rasti bi bila lahko popravljena
navzgor, a izzivi ostajajo
Bojan Ivanc, GZS: Ključno za nizko rast BDP znižanje zalog,
verjetnost dodatnih padcev je nizka, končna gospodarska rast
v 2019 bo verjetno višja.
Objavljeno
15. januar 2020 17.00

Posodobljeno
15. januar 2020 17.37

Ocenjujemo, da bi lahko bila ocena gospodarske rasti za Nemčijo za leto 2019 kasneje revidirana (popravljena) tudi navzgor, in sicer za okoli 0,1 do 0,3 odstotne točke, na 0,7 do 0,9 odstotka,
pravi Bojan Ivanc, glavni ekonomist GZS. Foto: Leon Vidic/Delo

 Odpri galerijo
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Miha Jenko, Janez Tomažič

   

Ljubljana - Podatek o lanski gospodarski rasti v Nemčiji je pričakovan. Je posledica manjšega povpraševanja po nemških izdelkih na ključnih izvoznih trgih (z izjemo ZDA) in težav s
pravočasnimi dobavami vozil, kar je bilo povezano s prenovo sistema merjena emisij. Del znižanja rasti (0,5 odstotne točke) je po naši oceni le začasne narave, za toliko bo višja rast v
prihodnjih četrtletjih, meni glavni ekonomist GZS Bojan Ivanc.

Zadnji decembrski podatki nemških nabavnih menedžerjev so po njegovem mnenju dober vodilni indikator in pojasnjujejo tekoča in prihodnja gibanja. Glavnino rasti je lani prispevala
potrošnja gospodinjstev kot tudi gradbene investicije (plus 3,8 odstotka). Investicije v stroje in opremo so se povečale le za 0,4 odstotka, kar je povezano z negotovostjo pri novih naročilih.V
gradbeništvu se je aktivnost povečala, prav tako nova naročila, tudi v storitvenih dejavnostih se je aktivnost ob koncu leta izboljšala, še posebej pri storitvah, ki so vezane na domači trg
(gostinstvo, pošta in telekomunikacije).

Zgolj dejavnost transporta, ki je vezana na predelovalno dejavnost, je beležila upad aktivnosti. Storitvena podjetja so optimistična za leto 2020 in še povečujejo zaposlenost ter plače. V
predelovalnih dejavnostih je indeks PMI decembra upadel na 43,7. Kljub nadaljevanju zmernega padca pri novih naročilih, ki traja že 15 mesecev, se je optimizem predelovalne dejavnosti, ki
nakazuje njihov pogled naprej, povišal na 15-mesečno najvišjo vrednost, izpostavlja Ivanc.

Bo napoved popravljena navzgor?
Ključno za nizko nesmško rast BDP v 2019 je bilo znižanje zalog, kot posledica škarij med gibanjem industrijske proizvodnje in izvoza (prva se je znižala, drugi je narasel za 0,9 odstotka). To
velja za začasen, prehoden fenomen, dodaja Ivanc, ki opozarja, da »so se zaloge pri proizvajalcih znižale, kar pomeni, da je verjetnost dodatnih padcev aktivnosti nizka. Upoštevaje te
indikatorje ter porast registracij osebnih vozil v EU-28 v zadnjih mesecih ocenjujemo, da bi lahko bila ocena gospodarske rasti za Nemčijo za leto 2019 kasneje revidirana (popravljena) tudi
navzgor, in sicer za okoli 0,1 do 0,3 odstotne točke, na 0,7 do 0,9 odstotka.«

Negotovosti in izzivi v 2020
In kakšne negotovosti in izzivi čakajo nemško gospodarstvo v 2020? »Nemčija je izvozno usmerjeno gospodarstvo, zato so to v prvi vrsti mednarodne negotovosti. V zadnjem obdobju smo
čutili posledice trgovinskih zaostrovanj med ZDA in Kitajsko. Zdi se, da bo tu s prvo fazo dogovora prišlo do pozitivnega premika. Naslednja negotovost je brexit. Kot se zdi, to ne bo trdi
brexit, imeli bomo 11 mesecev za sklenitev trgovinskega sporazuma, kar je relativno kratko obdobje. Važno je, kakšen bo ta sporazum, Združeno kraljestvo je pomemben nemški trgovinski
partner,« pravi Melanie Vogelbach iz Združenja nemških gospodarskih zbornic.

Opozarja, da »nevarnost uvedbe ameriških carin na evropske oziroma nemške avtomobile še ni minila. Odprto žarišče na Bližnjem Vzhodu vpliva na dobaviteljske verige in ceno energije.
Poleg zunanjih dejavnikov imamo strukturne in tehnološke težave v Nemčiji. Tu mislim na digitalizacijo, alternativne vire energije za avtomobilsko industrijo, širokopasovno omrežje ni
povsod prisotno. Anketa med našimi člani je pokazala, da podjetja kljub ohlajanju izkazujejo pomanjkanje delovne sile. To omenjajo kot glavni dejavnik tveganja.«
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USPEH MOČNE LOBISTIČNE SKUPINE KOROŠKIH SLOVENCEV

Mastenje s koprsko
ribo in cestno kačo

Bruselj je odobril tandem Mlinar-Bratušek - Slovenija je

trenutno brez resne banke, ki smo jih po ukazu evropskih
bančnikov morali razprodati ali pa je nekdo vse skupaj zvito
načrtoval, da bo naša domovina postala večni plen tujih financ

V Bruslju so po zbranih informacijah že
pred meseci pričakovali, da bo koroška
Slovenka, nekdanja avstrijska evroposlan-
ka Angelika Mlinar , postala v Sloveniji
ministrica za točno načrtovano področje.
Ministrica za kohezijo ali preprosto po-
vedano ministrica z dostopom do

evropskega denarja, pri čemer jo bos-

ta že na startu podpirali vsaj dve
državi - Avstrija in Slovenija.

Slovenija - jodelland

V hipu, ko se je začelo medstran-
karsko lobiranje za sprejetje zako-

na o državni garanciji za gradnjo
drugega tira in tretje hitre cestne
povezave na Koroško, je bil po
politično zmedenem, v Trstu
rojenem Marku Bandelliju z
lepimi pozdravi šefinje stranke

AB Alenke Bratušek odslo-
vljen tudi minister Iztok Pu-
rič, njen sosed iz Kranja.

Purič je temnordeč

v obraz pred ka-
merami izjavil, da
je odstop njegova osebna odločitev, Alen-
ka Bratušek pa je ministrstvo za kohezijo
vzela pod svoje okrilje in ga varovala kot
koklja piščeta, dokler ni bilo skozi parla-
ment zrinjeno ime nove ministrice za

kohezijo Angelike Mlinar, roko na srce,

verjetno edine ministrice v vladi, ki natan-

ko ve, kakšna je njena na-

loga.
Ne gre samo za mi-
nistrico Mlinarje-

vo, gre za projekt Mlinar, ki ga je skrbno
pripravila poslovna politika koroških Slo-

vencev, Slovencev z naše strani meje in s

popolno vednostjo dunajske državne, skr-
bno načrtovane, ekonomske politike v tu-

jini. Preskušena je bila že v severni Sloveni-
ji, kjer so avstrijske banke velikodušno
podeljevale kredite kmetom v zameno za

hipoteke na odličnih kmetijskih zemljiš-

čih, kar se je končalo predvidljivo. Najbolj-

ša obdelovalna zemlja je zdaj v avstrijski
lasti. Avstrija se je iz dobre izkušnje pri nas

odločila, da jim Italijani v tržaški luki ne

bodo več strigli peruti, kadar se jim bo
zahotelo, zato so za svojo izbrali Luko
Koper, po kateri se že zdaj največ razsutega
tovora vozi prav v Avstrijo. Z drugim tirom
in Avstriji najbližjo avtocestno povezavo
čez južno mejo na slovensko Koroško bi se
skrajšali časi in počenih prevozi (odpade
plačevanje predora pod Karavankami in
predolg obvoz skozi Šentilj).

Projekt Mlinar-Bratušek pravzaprav te-
melji na gradbeništvu, potem ko smo v
Sloveniji načrtno (tudi s pomočjo tujih
gradbenih velikanov) zatolkli SCT, Pri-
morje in Vegrad, ki jih zaradi napak vodil-
nih ni bilo treba uničiti in zavreči na odpad

milijarde evrov vredno gradbeno mehani-
zacijo, naše vrhunske strokovnjake grad-
beništva pa so tujci itak sprejeli odprtih
rok. Tako je velik gradbinec postal Strabag
Slovenija, kjer so se modro odločili, da se

ne bodo bodli za vrtanje druge cestne cevi
skozi Karavanke, kajti drugi tir in hitra

cesta sta finančno mnogo bolj obetavna.

Strabag je eden največjih gradbincev v
srednji Evropi, ki nikdar nima težav inves-

titorjem ponuditi tudi ugodne kredite av-

strijskih bank.

Ni slučajno, daje žena Gregorja Tonina, ki
je strokovni in poslovni motor Strabaga
Slovenija, Andreja Triller Tonin ena od
direktoric v Erste Group na Dunaju, pod

katero spada tudi banka Sparkasse, o če-
mer smo nedavno že pisali. Dodati pa je
treba, da je dolgoletni partner Angelike
Mlinar bankir Stefan Vavti, tudi koroški
Slovenec, lani oktobra prevzel v svoje roke
ljubljansko predstavništvo banke Sparkas-

se. V Bruslju, od koder bo tudi prihajal
denar za naše tirnice in ceste, natanko
predpišejo, kako kakovostna bančna pod-

pora mora spremljati evropska sredstva.
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Slovenija je trenutno brez resne banke, ki
smo jih po ukazu evropskih bančnikov
morali razprodati ali pa je nekdo vse sku-
paj zvito načrtoval, da bo naša
domovina postala večni
plen tujih financ ali
kot kaže za Avstrijo
zgodovinska prilož-

nost, da bomo postali
nekakšna pridruže-

na zvezna dežela Av-
strije kot »kiis-
ten-und-jodelland « ,
saj imamo tudi harmo-
nik in narodnih noš
več kot dovolj.

Madžarom
bucsu adijo
Zelo močna lo-
bistična skupina
koroških Slo-

vencev in tu-
zemskih Slo-
vencev se je

strnila okoli
Angelike

Mlinar pred
volitvami za

evroposlance,

ki pa so služile le
za javno pojavlja-
nje njenega imena
in priimka. Iz po-
dobnih nagibov
je kandidirala tu-
di za evropsko
komisarko, kar

pa je hudo ujezi-

lo predsednika
vlade Matjana
Šarca, tako da je

brez vsakega pos-
vetovanja s koalici-
jo in ostalimi stran-
kami predlagal Ja-
neza Lenarčiča, ki se

je izkazal za čisti za-

detek v polno.
Obe kandidaturi An-
gelike sta dosegli svoj

namen, postala je raz-

poznavna na sloven-
skem političnem prizo-
rišču (roko na srce, da-
ma je sposobna, pozna
poti in stranpoti do

evropskega denarja, obe-
nem pa je hudo samoza-

vestna, kar ji ne more ško-

diti v politiki), dunajski

Slovenci pa so poskrbeli,
da je bilo Angeliki čez noč
podeljeno slovensko dr-

žavljanstvo, tako da
je moral tudi

premier Ša-

rec, sicer s
stisnjenimi zobmi, potrditi živahno petde-
setletnico za ministrico.
Zgodil se je sanjski scenarij, potem ko je
Bratuškova v Budimpešti povedala Ma-
džarom, da je Luka Koper zanje »bucsu
adijo« (nasvidenje) in sta iz iste stranke
obe ministrici (za infrastrukturo in kohezi-
jo), ki bosta vodili po navodilih iz istega
lobističnega centra dve za Slovenijo izjem-
no pomembni gradnji. Dolgoročno grad-
beno pa je tudi bližnje sodelovanje Bratuš-
kove z najbolj prebrisanim prodajalcem
elektrike Robertom Golobom (šef uprave
GEN - I), kajti po popolnoma zavoženim
TEŠ 6 bo treba zgraditi še kakšno vodno
elektrarno na spodnji Savi in se spustiti v
nekajmilijardno gradnjo druge jedrske
elektrarne v Krškem.
Ob vseh predvidenih gradnjah bo treba ob
velikih gradbenikih za lepo sliko dodati še
nekaj domačih podizvajalcev, ki bodo mo-

rali biti tudi po okusu ministric. Recimo
gradbeno podjetje iz Kranja Gratel (tudi

zanj že vedo v Bruslju), ki domuje v

so$ed§fim ;Brah||pE>ve in je nastalo
iz mesarstva Rešet ter postalo

znano, ko je po Sloveniji gradi-
lo kabelsko omrežje. Alenka
Bratušek natanko ve, zakaj je

treba priključiti male gradbin-
ce in kako se z njimi za obo-
jestransko uspešnost gradnje
dogovoriti in se nagraditi.

In kje je v avstrijsko-sloven-
ski kombinaciji Marjan Ša-

rec s svojim kabinetom sve-

tovalcev? Če bo hotel obeta-
joče velegradnje nadzirati, se

bo moral znebiti vseh fdvjev-

cev, hitro diplomiranih varnos-

tnikov, maketarjev in kamniških
specialistov za folklorni festival.
Uspešen nadzor nad mastenjem s

tolsto koprsko ribo in vitko ces-

tno kačo na Koroško (zraven so

že oni od TEŠ 6) bodo lahko
izvajali le fini poznavalci grad-
bene in finančne stroke z viso-

kimi merili poštenosti. ■
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In kje je v
avstrijsko-slovenski

kombinaciji Marjan

Šarec s svojim

kabinetom

svetovalcev? Če bo

hotel obetajoče

velegradnje

nadzirati, se bo

moral znebiti vseh

fdvjevcev, hitro

diplomiranih

varnostnikov,

maketarjev in

kamniških
specialistov za
folklorni festival.
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Drugi tir: za večjo prometno varnost in
manjše vplive na okolje
Čas branja: 3 min

  

15.01.2020  23:30

Nova rešitev gradnje dvotirnih predorov z visoko
varnostjo in nizko ceno na dvotirni progi Koper–
Divača

PETER NOVAK , JURE MODIC

0
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Več iz teme:  

    

    

 

Nova železniška povezava z dvotirno progo med Divačo in

Koprom je izjemnega pomena za nadaljnji gospodarski in

družbeni razvoj Republike Slovenije in Evropske unije.

Tehnične rešitve dvotirne proge, ki so trenutno v obdelavi z

upoštevanjem potrjene trase, po našem mnenju niso optimalne.

Velik vpliv na končno izbiro imajo poleg finančnih okvirov

vrednosti vseh del tudi stroški med obratovanjem in najnovejše

varnostne zahteve.

Celotno besedilo predloga najdete na tej
povezavi.

Na temelju pregleda tehnike pri gradnji predorov v svetu smo

pripravili novo rešitev za gradnjo predorov na progi Koper–

Divača, ki upošteva prednosti treh predorskih cevi: visoko

varnost, optimalno obratovanje in vzdrževanje ter nižjo ceno

okolje > železnice > gradbeništvo > drugi tir > Evropska unija >

T-2 > Alenka Bratušek > Peter Novak > Fakulteta za strojništvo >

UniLJ > Jure Modic >
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gradnje. Ker take izvedbe v svetu še ni, smo pristopili tudi k

zaščiti intelektualne lastnine, ki bo omogočala zavarovan vstop

slovenskih rešitev na tuje trge.

Po skrbnem pregledu evropske in zakonodaje drugih držav pa

tudi pri pregledu že zgrajenih železniških predorov smo

ugotovili, da tako rekoč nikjer ni izvedene reševalne cevi, ki bi v

primeru nesreče potnikom vlaka zagotavljala varen in hiter

umik. Zato smo zasnovali nov koncept predora za dvotirne

proge, ki potnikom zagotav lja največjo možno varnost,

predvsem varen dostop do reševalne cevi, poleg tega pa ima še

vrsto drugih prednosti.

Prečni profil predora, imenovan T2 + 1 (dve prometni cevi +

ena servisna), je razdeljen na tri dele, v bistvu med seboj tri

ločene predorske cevi (slika).
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Zunanji cevi sta namenjeni vožnji vlaka, tiri so nameščeni tako,

da so zagotovljene predpisane dimenzije vseh posameznih

elementov, ki so sestavni deli celovite predorske konstrukcije. V

vsaki cevi je tir nameščen bližje zunanje stene, proti notranji

steni pa je betoniran peron, po katerem se v primeru požara

pomikajo bežeči potniki.

V mejni steni med vozno in reševalno cevjo (prečni profil tri

krat štiri metre) so nameščena drsna vrata dimenzij dva krat

dva metra v medsebojni oddaljenosti po sto metrov. Drsna

vrata v primeru požara ali nesreče odprejo bežeči potniki,

vendar samo na strani, kjer je požar. Tako se prepreči
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morebitni beg ljudi v drugo prometno cev, kjer promet lahko

nemoteno poteka oziroma se lahko zagotavlja pomoč pri

nesreči. Servisna cev je požarno varna in prevozna za reševalne

avtomobile.

Predlagana tehnična rešitev vključuje tudi prezračevanje z

impulznimi reverzibilnimi ventilatorji, nameščenimi pod

stropom reševalne cevi. Reševalna (sredinska) cev je tako v

stalnem nadtlaku in omogoča varen umik potnikov ob

morebitni nezgodi.

Stroški

Za grobo oceno vrednosti del gradnje predorov, ki so

načrtovani na potrjeni trasi Koper–Divača, je bila uporabljena

analiza cen z upoštevanjem realnih kalkulativnih osnov. Na

podlagi povprečne cene izkopanega materiala v višini 173 evrov

za kubični meter, ki je bila določena na osnovi pregledane naše

projektne dokumentacije in primerjana z več podobnimi

predorskimi projekti v Evropi in zunaj te, smo ocenili vrednost

gradbenih in elektro-strojnih del za načrtovane predore z

upoštevanjem dvotirne proge, ki je dejansko cilj končne

različice kompleksnega projekta dvotirne povezave med Divačo

in Koprom z upoštevanjem vseh tehnično prometnih in

varnostnih zahtev. Izračunana vrednost gradbenih in elektro-
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strojnih del za vse dvotirne predore, grajene na trasi Koper–

Divača, po našem predlogu je le 567.049.020,00 evra.

Prednosti:

● občutno višja raven prometne varnosti v primerjavi z dvema

enotirnima predoroma,

● manjši vplivi na okolje, saj bi bila dvotirnost zagotovljena s

skupno reševalno in servisno cevjo,

● manjše tveganje povečanega vpliva na vodne vire kot v

primeru gradnje ločenih dvocevnih predorov,

● nižja cena tekočega metra dvotirne proge, izvedene po

predlagani tehnični rešitvi,

● krajši čas gradnje,

● nižji stroški obratovanja in vzdrževanja v primerjavi z

dvojnimi enotirnimi predori,

● nižji stroški elektro-strojnega dela projekta (krajše razdalje),

● možna nadgradnja tehničnih rešitev prezračevanja med

obratovanjem in ob izrednih dogodkih (požar),
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● opustitev razmika med tiroma pred vhodi v ločene predorske

cevi,

● izgradnja samo enega mostu v primeru sosledja most in

predor ali predor in most in dolomitni in

● apnenčev izkopni material se koristno uporabi za proizvodnjo

različnih betonov in s tem precej zmanjša potrebe po

zagotavljanju agregatov iz drugih virov.

Manjše pomanjkljivosti predlagane gradnje so
naslednje:

● nekoliko večje geološko, hidrogeološko in geotehnično

tveganje zaradi večjih prečnih profilov podzemnih objektov,

● povečanje obsega inženirskih del pri načrtovanju oziroma

projektiranju podzemnih objektov in

● možne so lokalne težave pri zagotavljanju začasne predpisane

stabilnosti podzemnih objektov zaradi geometrije prečnih

profilov.

Če je intaktna trdnost kamnin dovolj visoka, to pomeni, da bi

zelo poredko prihajalo do prekoračitve trdnosti nastopajočih

kamnin in s tem do razvoja večjih plastičnih območij okrog

predorskih objektov z dvema tiroma.
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Sklep

Predlagan inovativni predlog tehnične rešitve dvotirnih

predorov z vmesnim servisnim oziroma evakuacijskim rovom,

ki omogoča visoko varnost v obratovanju, preprosto

servisiranje in nižjo ceno izgradnje, je zaščiten in je bil

ministrici za infrastrukturo Alenki Bratušek pisno

predstavljen na začetku decembra 2019, vendar do danes

nismo dobili odziva. Medtem ko se prepirajo o usposob ljenosti

izvajalcev, bi lahko že končali načrte za novo cenejšo in

varnejšo rešitev.

Peter Novak je upokojeni dekan Fakultete za
strojništvo Univerze v Ljubljani, Jure Modic je
strokovnjak za prezračevanje in varnost v predorih.

Več iz teme:  

     

    

 

okolje > železnice > gradbeništvo > drugi tir > Evropska unija >

T-2 > Alenka Bratušek > Peter Novak > Fakulteta za strojništvo >

UniLJ > Jure Modic >
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Statistika
Gradbeništvo se ohlaja

Statistični podatki kažejo
nadaljevanje ohlajanja grad-
beništva. Vrednost novem-
bra opravljenih gradbenih

del je bila v primerjavi
s prejšnjim mesecem, v
katerem je bila višja kot

mesec pred tem, tokrat
ponovno nižja, in sicer
za 0,7 odstotka, ter 8,4
odstotka nižja kot novembra

lani. Vrednost opravljenih
gradbenih del na stavbah

je bila 5,2 odstotka višja, na
gradbenih inženirskih objek-
tih pa 1,7 odstotka nižja. Na
letni ravni je bila vrednost

gradbenih del na stavbah

2,9 odstotka višja, na grad-
benih inženirskih objektih
pa 11,9 odstotka nižja. Zadnji
podatek potrjuje opažanja
gradbincev glede zastoja pri

državnih investicijah v ceste.
Tempo obnov in gradenj

novih cest se bo letos še
upočasnil. N. G.
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Gradbeništvo se ohlaja
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je
bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka
nižja kot novembra lani.
Objavljeno
15. januar 2020 10.49

Posodobljeno
15. januar 2020 10.59

Gradbeništvo je lani doseglo skromno rast glede na leto prej. FOTO: Roman Šipić/Delo

N. G.

     

Statistični podatki kažejo na nadaljevanje ohlajanja gradbeništva. Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja
kot novembra lani.
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Preberite še:
Gradbinci bodo lansko leto težko ponovili

Vrednost v novembru opravljenih gradbenih del je bila v primerjavi s prejšnjim mesecem, v katerem je bila višja kot v mesecu pred tem, tokrat ponovno nižja, in sicer za 0,7 odstotka.
Vrednost opravljenih gradbenih del na stavbah je bila za 5,2 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 1,7 odstotka nižja.

Na letni ravni pa je bila vrednost gradbenih del na stavbah za 2,9 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 11,9 odstotka nižja. Slednji podatek potrjuje opažanja gradbincev
glede zastoja pri državnih investicijah v ceste. Tempo obnov in gradenj novih cest se bo letos dodatno upočasnil.

Preberite še:
Kaj se bo letos gradilo in kje bodo zastoji

Po dobrem začetku leta se je gradbeništvo v drugi polovici lanskega leta začelo ohlajati. Še vedno pa je panoga, kot kaže, lani ustvarila rast. V prvih enajstih mesecih je bila vrednost del
3,3 odstotka višja kot v enakem obdobju leta 2018. Vrednost teh del na stavbah je bila višja za 2,7 odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa za 3,6 odstotka, kažejo podatki
državnega statističnega urada.
 

Times.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

11:05

http://www.times.si/gospodarstvo/gradbenistvo-se-o... 2 / 2

Times.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

Kazalo

11:05

http://www.times.si/gospodarstvo/gradbenistvo-se-o...

29

http://www.times.si/gospodarstvo/gradbenistvo-se-ohlaja--d50f8ab85787d68e3e5a740faa72eaf5d2598549.html




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Ocena nemške rasti bi bila lahko popravljena
navzgor, a izzivi ostajajo
Bojan Ivanc, GZS: Ključno za nizko rast BDP znižanje zalog,
verjetnost dodatnih padcev je nizka, končna gospodarska rast
v 2019 bo verjetno višja.
Objavljeno
15. januar 2020 17.00

Posodobljeno
15. januar 2020 17.37

Ocenjujemo, da bi lahko bila ocena gospodarske rasti za Nemčijo za leto 2019 kasneje revidirana (popravljena) tudi navzgor, in sicer za okoli 0,1 do 0,3 odstotne točke, na 0,7 do 0,9 odstotka,
pravi Bojan Ivanc, glavni ekonomist GZS. Foto: Leon Vidic/Delo

 Odpri galerijo
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Miha Jenko, Janez Tomažič

   

Ljubljana - Podatek o lanski gospodarski rasti v Nemčiji je pričakovan. Je posledica manjšega povpraševanja po nemških izdelkih na ključnih izvoznih trgih (z izjemo ZDA) in težav s
pravočasnimi dobavami vozil, kar je bilo povezano s prenovo sistema merjena emisij. Del znižanja rasti (0,5 odstotne točke) je po naši oceni le začasne narave, za toliko bo višja rast v
prihodnjih četrtletjih, meni glavni ekonomist GZS Bojan Ivanc.

Zadnji decembrski podatki nemških nabavnih menedžerjev so po njegovem mnenju dober vodilni indikator in pojasnjujejo tekoča in prihodnja gibanja. Glavnino rasti je lani prispevala
potrošnja gospodinjstev kot tudi gradbene investicije (plus 3,8 odstotka). Investicije v stroje in opremo so se povečale le za 0,4 odstotka, kar je povezano z negotovostjo pri novih naročilih.V
gradbeništvu se je aktivnost povečala, prav tako nova naročila, tudi v storitvenih dejavnostih se je aktivnost ob koncu leta izboljšala, še posebej pri storitvah, ki so vezane na domači trg
(gostinstvo, pošta in telekomunikacije).

Zgolj dejavnost transporta, ki je vezana na predelovalno dejavnost, je beležila upad aktivnosti. Storitvena podjetja so optimistična za leto 2020 in še povečujejo zaposlenost ter plače. V
predelovalnih dejavnostih je indeks PMI decembra upadel na 43,7. Kljub nadaljevanju zmernega padca pri novih naročilih, ki traja že 15 mesecev, se je optimizem predelovalne dejavnosti, ki
nakazuje njihov pogled naprej, povišal na 15-mesečno najvišjo vrednost, izpostavlja Ivanc.

Bo napoved popravljena navzgor?
Ključno za nizko nesmško rast BDP v 2019 je bilo znižanje zalog, kot posledica škarij med gibanjem industrijske proizvodnje in izvoza (prva se je znižala, drugi je narasel za 0,9 odstotka). To
velja za začasen, prehoden fenomen, dodaja Ivanc, ki opozarja, da »so se zaloge pri proizvajalcih znižale, kar pomeni, da je verjetnost dodatnih padcev aktivnosti nizka. Upoštevaje te
indikatorje ter porast registracij osebnih vozil v EU-28 v zadnjih mesecih ocenjujemo, da bi lahko bila ocena gospodarske rasti za Nemčijo za leto 2019 kasneje revidirana (popravljena) tudi
navzgor, in sicer za okoli 0,1 do 0,3 odstotne točke, na 0,7 do 0,9 odstotka.«

Negotovosti in izzivi v 2020
In kakšne negotovosti in izzivi čakajo nemško gospodarstvo v 2020? »Nemčija je izvozno usmerjeno gospodarstvo, zato so to v prvi vrsti mednarodne negotovosti. V zadnjem obdobju smo
čutili posledice trgovinskih zaostrovanj med ZDA in Kitajsko. Zdi se, da bo tu s prvo fazo dogovora prišlo do pozitivnega premika. Naslednja negotovost je brexit. Kot se zdi, to ne bo trdi
brexit, imeli bomo 11 mesecev za sklenitev trgovinskega sporazuma, kar je relativno kratko obdobje. Važno je, kakšen bo ta sporazum, Združeno kraljestvo je pomemben nemški trgovinski
partner,« pravi Melanie Vogelbach iz Združenja nemških gospodarskih zbornic.

Opozarja, da »nevarnost uvedbe ameriških carin na evropske oziroma nemške avtomobile še ni minila. Odprto žarišče na Bližnjem Vzhodu vpliva na dobaviteljske verige in ceno energije.
Poleg zunanjih dejavnikov imamo strukturne in tehnološke težave v Nemčiji. Tu mislim na digitalizacijo, alternativne vire energije za avtomobilsko industrijo, širokopasovno omrežje ni
povsod prisotno. Anketa med našimi člani je pokazala, da podjetja kljub ohlajanju izkazujejo pomanjkanje delovne sile. To omenjajo kot glavni dejavnik tveganja.«
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GRADBENIŠTVO

Vrednost opravljenih gradbenih
del na letni ravni nižja
Vrednost opravljenih gradbenih del je bila novem-
bra na letni ravni nižja za 8,4 odstotka, je poročal

Surs. Vrednost gradbenih del opravljenih od januar-

ja do novembra 2019, pa je bila za 3,3 odstotka višja

od vrednosti gradbenih del opravljenih v istem ob-

dobju prejšnjega leta. U.B.
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Tovarna porobetona Ytong iz Kisovca

Z lastnimi energetskimi rešitvami
do priznanja za najboljši okolju
prijazen postopek

■ Na okoljskem srečanju so podelili

priznanja okolju najbolj prijaznemu
podjetju, izdelku, postopku in stori-

tvi. Družba XeUa porobeton SI je prejela na-

grado za najboljši okoljski postopek, saj se z
učinkovitim izkoriščanjem odvečne procesne
toplote, reciklažo surovin in z drugimi pro-
cesnimi rešitvami uvršča med tovarne z na-

jučinkovitejšo in okolju prijazno proizvodnjo
gradbenega materiala Ytong.

S celovito integracijo procesov, kot je izko-
riščanje odvečne toplote (pare), in vnovično
uporabo ter reciklažo neustreznega porobetona

je tovarna porobetona iz Kisovca zmanjšala to-

plotni vpliv na okolje in izboljšala energetsko
učinkovitost ter s tem privarčevala tako pri iz-
pustih ogljikovega dioksida in emisij kot pri
specifični rabi električne energije. Z letnim
prihrankom, ki je kar štirikrat večji od nalož-
be, so v enem letu prihranili 85 tisoč evrov

pri proizvodni količini 70 tisoč kubičnih me-
trov porobetona, za 10 odstotkov pa so zmanj-
šati tudi porabo vode za pripravo nasičene
vodne pare in posledično tudi zemeljskega pli-

na. Zasavsko procesno inovacijo so uporabiti
tudi v drugih družbah koncerna Xella, ki ga
sestavlja preko sto tovarn po vsem svetu.

Družba Xella porobeton proizvaja in prodaja
gradbeni material Ytong že od leta 1977. Beti
gradbeni material porobeton, prej znan pod
imenom siporex, je eden izmed bolj prepo-

znavnih gradbenih materialov na svetu in v
gradbeništvu v uporabi že vse od leta 1923.

Poleg proizvodnje različnih elementov iz po-
robetona družba Xella Slovenija kot del med-
narodnega koncerna Xella International pod
svojim okriljem trži in prodaja tudi silikatne
zidake stika, mineralno toplotno izolacijo mul-
tipor in armiranobetonske plošče hebel.

V Kisovcu izkušeni zaposleni z večletnimi
izkušnjami in predanostjo delu skrbijo za
proizvodnjo in prodajo kakovostnih Ytong iz-

delkov, ki omogočajo gradnjo varnih in var-
čnih domov ter drugih objektov.
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Ti sejmi se bodo letos odvili v Gornji Radgoni
14.01.2020 ob 14:00   

Na današnji novinarski konferenci Pomurskega sejma v Gornji Radgoni so
predstavili podatke, ki so obeležili minulo sejemsko leto. Napovedali so tudi
sejme, strokovna ocenjevanja kakovosti in druge projekte, ki jih pripravljajo
v letošnjem letu. 

Pomurski sejem je v minulem letu organiziral 4 sejemske prireditve v dveh
terminih. Na površini 87.800 kvadratnih metrov razstavnih in predstavitvenih
površin jih je obiskalo 132.000 obiskovalcev, na njih pa je sodelovalo 2.145
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razstavljavcev.

Na mednarodnih ocenjevanjih kakovosti mlečnih in mesnih izdelkov,
brezalkoholnih pijač, vina, medu in kmetijske mehanizacije in opreme je sodelovalo
428 proizvajalcev s 1389 izdelki.

Sejmi v letu 2020

31. Mednarodni sejem gradbeništva, energetike, komunale in obrti (25. – 28.
3. 2020)

Mednarodni sejem gradbeništva, energetike, komunale in obrti MEGRA bo povezal
ponudnike, investitorje in uporabnike najnovejše gradbene in komunalne
mehanizacije, materialov, orodij, obrtnih in drugih storitev. Obiskovalce bo seznanil
s sodobnimi trendi in pripomočki za trajnostno gradnjo, energijsko in siceršnjo
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obnovo stavb, urejanje okolice, skrb za okolje, jim ponudil čistilne naprave, sisteme
ogrevanja in klimatizacije ter različne možnosti za uporabo lesa v gradnji in v
bivalnih prostorih.

5. Mednarodni sejem trajnostnih tehnologij in zelenega življenjskega sloga
(25. – 28. 3. 2020)

Sočasno s sejmom MEGRA bo mednarodni sejem trajnostnih tehnologij in
zelenega življenjskega sloga GREEN predstavil zamisli in izdelke, ki so v korist
potrošnikom, okolju in družbi: samooskrbo z energijo iz obnovljivih virov, e-
mobilnost, naravne gradbene materiale in gradnjo, ekološko in permakulturno
pridelavo hrane, rokodelstvo, socialno podjetništvo, domače naravne dobrote in
druge izdelke za ozaveščeno, zeleno potrošnjo.

4. Mednarodni sejem sodobnega zdravstva (28. – 30. 5. 2020)
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MEDICAL, mednarodni sejem sodobnega zdravstva, bo v maju najpomembnejše
srečanje proizvajalcev, ponudnikov in uporabnikov sodobnih zdravstvenih izdelkov
in storitev na stičišču štirih držav. Hkrati bo zdravilno srečanje bolnikov, njihovih
skrbnikov in strokovnjakov, saj prireditev nagovarja tako strokovno kot laično
javnost.

58. Mednarodni kmetijsko-živilski sejem (22. – 27. 8. 2020)

AGRA bo v Gornji Radgoni s svojo 58. ponovitvijo najpomembnejše srečanje
ponudnikov kmetijske mehanizacije in opreme, izdelkov za živilstvo, prehrane in
vin, pridelovalcev, predelovalcev, gospodarstvenikov, strokovnjakov in potrošnikov
v tem delu Evrope. Sejem bo obeležil mednarodno leto zdravja rastlin, se ozrl v
kmetijstvo prihodnosti, ponujal tehnološke inovacije, digitalizacijo in ekološko
kmetijstvo.
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Iskal bo rešitve in možnosti za prilagajanje podnebnim spremembam in varoval
vodne vire. Posvečal se bo proizvodnji, predelavi in distribuciji hrane, njeni
sledljivosti in varnosti ter opozarjal na prednosti oskrbe s hrano iz naše bližine.
Predočil bo, kakšen naj bo aktiven kmet in ga za to opremil z bogato ponudbo
izdelkov, storitev in z znanja.

22. Mednarodni sejem embalaže, tehnike pakiranja in logistike (22. – 27. 8.
2020)

Bienalno bo ob sejmu AGRA potekal 22. Mednarodni sejem embalaže, tehnike
pakiranja in logistike, INPAK in razstava izdelkov, ki so sodelovali na ocenjevanju
38. slovenski oskar za embalažo.

8. Mednarodni sejem obrambe, varovanja, zaščite in reševanja (24. – 26. 9.
2020)
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Na mednarodnem sejmu obrambe, varnosti, zaščite in reševanja SOBRA bodo
ugledni poslovni ponudniki predstavili širok arzenal orodja, orožja, vozil, opreme,
različnih pripomočkov, storitev in znanja za obrambo države, varnost državljanov
ter zaščito in reševanje ogroženih.

Mednarodna strokovna ocenjevanja kakovosti v letu 2020:

38. Slovenski oskar za embalažo (maj 2020)

41. mednarodno ocenjevanje mesa in mesnih izdelkov (20. maj 2020 (sveže meso), 17. junij
2020 (mesni izdelki))

34. mednarodno ocenjevanje mleka in mlečnih izdelkov (9.–12. junij 2020)

24. mednarodno ocenjevanje sokov, brezalkoholnih pijač in embaliranih vod (23. junij 2020)

46. odprto državno ocenjevanje vin “Vino Slovenija Gornja Radgona” in 10. odprto državno
ocenjevanje BIO vin (13.–17. julij 2020)

18. ocenjevanje medu z mednarodno udeležbo (4. avgust 2020)
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40. mednarodno ocenjevanje kmetijske mehanizacije in opreme (20.–21. avgust 2020)

Pomembna dogajanja v preteklem letu 2019

Dr. Aleksandra Pivec, ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, je skupaj s
predsednikom uprave Pomurskega sejma Janezom Erjavcem v petek, 11. januarja
2019 okronala Meto Frangež kot 23. Vinsko kraljico Slovenije. Pivčeva in Erjavec
pa sta v petek v Radencih, 10. januarja 2020 za 24. Vinsko kraljico Slovenije,
okronala Ano Pavlin.

Dne 11. oktobra 2019 je v prostorih Pomurskega sejma potekal strokovni posvet o
trajnostni gradnji, energetski sanaciji objektov in novih infrastrukturnih projektih.
Odmevno srečanje so organizirali DRC, Družba za raziskave v cestni in prometni
stroki Slovenije d.o.o., Društvo za ceste Ljubljana, DRC - Združenje, Inženirska
zbornica Slovenije in Pomurski sejem.
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Predsednik Čebelarske zveze Slovenije Boštjan Noč in predsednik uprave
Pomurskega sejma d.o.o. Janez Erjavec pa sta v ponedeljek 18. 11. 2019 na
regijskem posvetu čebelarskih društev Pomurja v Svetem Juriju ob Ščavnici
podpisala sporazum in protokol o dolgoročnem sodelovanju med Čebelarsko
zvezo Slovenije in Pomurskim sejmom d.o.o.

Foto: Janez Vencelj (Pomurski sejem) in arhiv Pomurec

Pomurec.com 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

14:17

https://www.pomurec.com/vsebina/55855/Ti_sejmi_se_... 8 / 8

Pomurec.com 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

Kazalo

14:17

https://www.pomurec.com/vsebina/55855/Ti_sejmi_se_...

41

https://www.pomurec.com/vsebina/55855/Ti_sejmi_se_bodo_letos_odvili_v_Gornji_Radgoni


STAVBNA ZAPUŠČINA

Gradovi na Ribniškem, včeraj,
danes in jutri
Raziskava študentov mariborske univerze - Obnovitev vsaj dveh grajskih poslopij bi bila smiselna in cenovno nepotratna

RIBNICA - Obsežna študija, povezana
v knjige o gradovih na Slovenskem,
je pri nas izšla pred 20 leti. V njej
je raziskovalec slovenske grajske
dediščine dr. Ivan Stopar predstavil
grad Podsreda, nekaj let pozneje pa
celjski grad. Leta 2018 je prof. dr.
Igor Sapač, predavatelj na Univer-
zi v Mariboru, izdal tretjo tovrstno
knjigo, in sicer o gradu v Zrečah, ki
je poleg skoka v zgodovino grajskih
poslopij s študenti gradbeništva pre-
stavil še svoj projekt prihodnosti.

Enake naloge se je Univerza v Mari-
boru lotila tudi pri raziskavi gradov

na Ribniškem.

Projekt Gradovi na Ribniškem, včeraj,
danes in jutri je vključila v redni študij-

ski program. Eden glavnih ciljev, ki mu

je sledila raziskava, je bil tudi odgovoriti
na vprašanje, kako korektno ohraniti
dragocene grajske ostaline iz že zdavnaj

minulih obdobij in jih obenem čim bolj
aktivno vpeti v zdajšnji tok življenja.

Obsežna študija ribniškega gradu, se-

veda s pogledom v prihodnost, razkri-

va, kako mu z nizkim proračunskim
vložkom dodati novo vsebino, a pri tem

zadržati prepoznavno avtentičnost. »Z
morebitno obnovo (tudi s pregradami)

obstoječega letnega gledališča bi zago-

tovo prekrojili njegovo zasnovo, ki jo je
dal Plečnikov učenec Ciril Tavčar. Smi-
selno bi bilo gledališki prostor umestiti

na drugo stran grajskega kompleksa

in tako Ribnico ambientalno približati

Mariboru, Celju ali Ljubljani (Križan-
ke),« meni dr. Sapač. Prenovili naj bi
tudi ortneški grad, a z veliko večjim
denarnim vložkom, saj je zaradi zasu-
tih ruševin povsem dotrajan. Lokacija
na gozdni vzpetini, nedaleč od državne
ceste Ljubljana-Kočevje, je kot nalašč
primerna za zagon butičnega turizma,

ki je veja gospodarske prihodnosti v
Sloveniji.

Raziskovalci so še posebej opozorili na

pristavo ortneškega gradu, na Pugledu,

pri Svetem Gregorju, ki je bil svoj čas ne-

koliko obnovljen, zdaj je pred rušenjem.

V 70. letih prejšnjega stoletja je država

namenila nekaj denarja za restavriranje
pristave, in sicer statično utrjevanje, sla-
mnato kritino in poslikave. Žal lastniki
(zasebnik z družino) niso ravnali v duhu
dobrega gospodarja, saj se je na načetih
zidovih streha sesula, ministrstvo za

kulturo pa je dalo soglasje, da se pri-

stava poruši. »Stavba, ki je bila svoj čas
uvrščena v ozek izbor spomenikov prve
kategorije etnološke dediščine, je danes
odpisana. Zavrgli smo to starodavno ar-

hitekturo, ki se je ohranila iz preteklih

sto letih,« je malce nejevoljen dr. Igor
Sapač.
Razvaline gradu Breg bi bilo zaradi bliži-

ne smiselno parkovno, ob vodi, povezati

z ribniškim gradom in ne tega prostora

uničiti s parcialnimi posegi, predla-

gajo raziskovalci. Dvorec Ortnek, tik
ob državni cesti, ki tod pelje, je najbolj

celovito ohranjena grajska stavba na
Ribniškem, in tak bi bil z revitalizacijo

primeren za turistične namene.

Besedilo in fotografiji: M. Glavonjič

Igor Sapač
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Pugled, pristava ortneškega gradu
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INTERVJU,   SREDA, 15. JANUAR 2020   ANITA VOLČANJŠEK

Dom ustvarjaš, ne gradiš

Ekologija, varčnost in uporaba naravnih materialov so pomembni elementi tudi v gradbeništvu. Zato si
Daniela Brelih, direktorica podjetja Topdom, prizadeva za vpeljavo najsodobnejših trendov. V podjetju s
približno 500 zaposlenimi skrbijo za okolje, razvoj e-poslovanja, socialno varnost zaposlenih in prijazno
delovno okolje. Recept za uspeh je po mnenju direktorice v vztrajnosti, dobri komunikaciji, trdem delu,
odličnem sodelovanju z vsemi poslovnimi partnerji in vzajemnem odnosu.

Topdom letos praznuje 25 let. V Sloveniji ste prisotni v kar 34-ih poslovalnicah, v Bosni in
Hercegovini pa imate poslovalnico v Tuzli. Sledite viziji po širitvi?

Na slovenskem trgu smo vodilni pri prodaji kritin, gradbenega materiala, fasadnih sistemov, barv in izolacij.
Prav tako imamo tudi ostale izdelke za gradnjo, keramiko in kopalniško opremo. S kakovostnim gradbenim
materialom, kritinami, fasadnimi sistemi, izolacijo, sanitarno keramiko, kopalniškim pohištvom, orodjem,
urejanjem okolice, sodobno logistiko in strokovnim svetovanjem, smo skozi leta utrdili svoj ugled in položaj
vodilnega trgovca na slovenskem trgu za gradnjo in obnovo. Vse bolj širimo prodajni program, saj želimo
kupcem na enem mestu zagotoviti čimbolj zaokroženo ponudbo.

Skozi leta ste ustvarili prehod in razvoj iz klasičnih gradbenih trgovin v sodobne centre z gradbenim
materialom in keramiko.

Res je. Širili smo trgovinski program z barvami, laki, ročnim, vrtnim in pleskarskim orodjem, dodali smo tudi
program železnine in keramike ter kopalniške opreme. Pred dobrim letom smo poskrbeli še za prenovo
celostne grafične podobe skupine Topdom.

S približno 500 zaposlenimi oskrbujete tako posameznike kot tudi gradbena podjetja in nenehno
sledite novim trendom. Kateri so najpomembnejši?

Trendi v gradbeništvu so usmerjeni predvsem v varčnost, ekološkost in naravne materiale. Prav ekološki
princip, razvoj e-poslovanja, delo v prijaznem okolju, socialna varnost zaposlenih in varstvo okolja so
trenutno najsodobnejše smernice, ki jih vpeljujemo tudi v našem podjetju.

V Topdomu raje izpostavljate ustvarjanje doma, ne gradnje hiš. Zato ste vaš program obogatili tudi s
kopalniškim materialom.

Že vrsto let grobe gradbene materiale, po katerih smo na trgu najbolj poznani, dopolnjujemo s številnimi
drugimi programi, z mehkejšim delom naše ponudbe, ki je namenjen končnim potrošnikom. Želimo, da
skupina Topdom ostane primarno prodajno mesto za obrtniški segment, na katerem pa se dobro počutijo

Intervju: Daniela Brelih
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tudi mali mojstri, ki potrebujejo nasvet in rešitev na enem mestu. Trudimo se še naprej ostati zanesljiv
partner pri pomembnih in prijetnih življenjskih odločitvah – ustvarjanju doma.

Trenutno prevladujete pri velikih mojstrih, svoje moči pa usmerjate tudi v večji delež pri končnih
kupcih. Kakšni so vaši cilji?

Naši cilji so vsakoletna rast tako v prometu kot tudi številu poslovalnic, širitev prodajnega programa,
poudarek na izrisu kopalnic, osebnem pristopu in strokovnem svetovanju, zagotavljanje kakovostnega
materiala, vrhunskih storitev, družbene odgovornosti in visoke kulture v podjetju ter širitev prodajnih mest po
vsej državi.

Že 25 let pišete uspešno zgodbo sodelovanja, vzajemnosti, zaupanja, truda in lepih dosežkov.
Kakšen je recept za uspeh?

Recept je zagotovo v vztrajnosti, dobri komunikaciji, trdem delu, odličnem sodelovanju z vsemi poslovnimi
partnerji in vzajemnem odnosu.

Pogovarjala se je Anita Volčanjšek
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NA ŠESTKILOMETRSKI TRASI ZA
PET MILIJONOV DObIINIH DEL

AVTOCESTA v občini Podlehnik dobro leto po odprtju še nima uporabnega dovoljenja.
Vzrok sta manjkajoči zaključni poročili monitoringa hrupa in dvoživk.

Kot poudarjajo na Dar-

su, je bistveno, da so

odpravljene vse po-

manjkljivosti, ki jih je
ugotovila komisija za izdajo upo-

rabnega dovoljenja.
»Izvajalec je dela opravil skladno

s pogodbenimi določili v predpisa-

nem roku in zahtevano kakovostjo, za

kar mu je naročnik tudi izdal potrdi-
lo o prevzemu del. Aktivnosti v zvezi z
monitoringom hrupa v času uporabe

avtoceste pa bodo zaključene v krat-

kem,« so lani decembra dodali na Dar-

su. Dejstvo, da je za avtocesto izdano

začasno obratovalno dovoljenje, pa ne
vpliva na potek prometa. Pred preda-

jo avtoceste prometu so namreč stro-
kovnjaki opravili tehnični pregled in

preverili, ali odseki izpolnjujejo vse po-
trebne pogoje, ki jih z vidika prome-

tne varnosti morajo. »Uporabno dovo-

ljenje je podeljeno po izpolnitvi vseh

zahtev s tehničnega pregleda, v našem

primeru manjkajo zaključna poročila

monitoringa hrupa in dvoživk. Do pri-

dobitve ga nadomešča začasno obra-
tovalno dovoljenje, ki je veljavno do

29. novembra 2020.«

DODATNA DELA PODRAŽILA

INVESTICIJO ZA SLABIH DESET
ODSTOTKOV

So pa ob gradnji odseka podravske

avtoceste od Podlehnika do Gruškovja
nastopile številne nepredvidene oko-
liščine, ki so povzročile, da je bilo tre-

ba opraviti več del in tudi dodatna.
Skupna vrednost sklenjenih aneksov
za dodatna dela in odpravo pomanj-

kljivosti je dosegla 5,2 milijona evrov

brez DDV. Osrednji vzroki so bili dru-
gačne geološko-geomehanske razme-

re od predvidenih s projektom, dru-
gačen način izvedbe izkopov in dro-

bljenja kamnin za nadaljnjo uporabo,
dodatne količine transporta v nasipe

in neuporabnih zemljin v začasne in

trajne deponije, ob tem pa tudi doda-

tni ukrepi za povečanje prometne var-
nosti kot posledica zahtev komisije na
tehničnem pregledu, dodatni ukrepi
varovanja narave kot posledica zahtev
komisije na tehničnem pregledu, spre-

menjene količine (več dela) izvedenih
posameznih del glede na predvidene.
»Navedene okoliščine so bile vzrok za
največja odstopanja. Dejanski obseg

več in dodatnih del je sestavljen iz ve-

čjega števila manjših aktivnosti, ki jih

je v celoti nemogoče navajati,« so do-

dali na Darsu. Z dodatnimi deli je ne-

r
OBRATOVALNO
DOVOLJENJE

Podana je bila zahteva za
podaljšanje začasnega
obratovalnega dovoljenja ,
uporabno dovoljenje pa naj
bi pridobili v prvi polovici

letošnjega leta.

Dejstvo, da je za avtocesto izdano i
začasno obratovalno dovoljenje, Ⴈ倀
ne vpliva na potek prometa.

***** * *

Z dodatnimi deli je odsek podravske,
avtoceste dosegel vrednost57Ⴈ倁态쀄퀂뀅々
milijona evrov brez DDV. BMMHBMl I

Ⴈ倄怅者င쀀

Protihrupne ograje ob avtocesti
na območju Podlehnika naj bi
omilile hrup vozil z avtoceste. >
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kaj manj kot šest kilometrov dolg odsek
podravske avtoceste med Podlehnikom
in mejnim prehodom Gruškovje, ki ga je

gradil sarajevski Euro-asfalt, dosegel vre-

dnost 57,39 milijona evrov brez DDV, kar
je 5,2 milijona evrov več od pogodbenih

vrednosti.
Protihrupne ograje ob avtocesti na ob-

močju Podlehnika naj bi omilile hrup vo-

zil z avtoceste. A kot je povedal župan Se-

bastian Toplak, so na občino prejeli števil-
ne pripombe občanov zaradi hrupa. »Na

podlagi pritožb smo že pred meseci poi-

zvedovali pri Darsu in zahtevali pisno po-

ročilo o izvedenem prvem ocenjevanju

hrupa ter obratovalnem monitoringu za

predmetno avtocesto, vendar slednjega
še do danes nismo prejeli, saj naj bi me-

ritve oziroma monitoring še potekal. Tudi
sicer moram reči, da nisem prevelik opti-

mist, da bi se na podlagi monitoringa kaj
drastično spremenilo oziroma da bi na

podlagi prekomernih obremenitev pri-

šlo do izgradnje še dodatnih protihrupnih
ograj, saj so dovoljene mejne vrednosti

hrupa v naši državi žal precej visoke.«
(Mojo Vtič foto: čg, arhivi
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Gradbeništvo se ohlaja
Vir Delo   15.01.2020 09:59   4

Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in
za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani.

Preberi Več

SLOVENIJA
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Gradbeništvo se ohlaja
Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je
bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka
nižja kot novembra lani.
Objavljeno
15. januar 2020 10.49

Posodobljeno
15. januar 2020 10.59

Gradbeništvo je lani doseglo skromno rast glede na leto prej. FOTO: Roman Šipić/Delo

N. G.

     

Statistični podatki kažejo na nadaljevanje ohlajanja gradbeništva. Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja
kot novembra lani.
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Preberite še:
Gradbinci bodo lansko leto težko ponovili

Vrednost v novembru opravljenih gradbenih del je bila v primerjavi s prejšnjim mesecem, v katerem je bila višja kot v mesecu pred tem, tokrat ponovno nižja, in sicer za 0,7 odstotka.
Vrednost opravljenih gradbenih del na stavbah je bila za 5,2 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 1,7 odstotka nižja.

Na letni ravni pa je bila vrednost gradbenih del na stavbah za 2,9 odstotka višja, na gradbenih inženirskih objektih pa za 11,9 odstotka nižja. Slednji podatek potrjuje opažanja gradbincev
glede zastoja pri državnih investicijah v ceste. Tempo obnov in gradenj novih cest se bo letos dodatno upočasnil.

Preberite še:
Kaj se bo letos gradilo in kje bodo zastoji

Po dobrem začetku leta se je gradbeništvo v drugi polovici lanskega leta začelo ohlajati. Še vedno pa je panoga, kot kaže, lani ustvarila rast. V prvih enajstih mesecih je bila vrednost del
3,3 odstotka višja kot v enakem obdobju leta 2018. Vrednost teh del na stavbah je bila višja za 2,7 odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa za 3,6 odstotka, kažejo podatki
državnega statističnega urada.

Aktualno24.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

11:00

https://www.aktualno24.si/view/gradbenistvo-se-ohl... 2 / 2

Aktualno24.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

Kazalo

11:00

https://www.aktualno24.si/view/gradbenistvo-se-ohl...

50

https://www.aktualno24.si/view/gradbenistvo-se-ohlaja-46x3g2785opd41owkqdyl01m




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Gradbeništvo se ohlaja

Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za 0,7 odstotka nižja kot oktobra in
za 8,4 odstotka nižja kot novembra lani.

  Odprite novico na: DeloOdprite novico na: Delo

 Prikaži vse iz tega vira: Delo
 Prikaži vse iz te kategorije: Novice
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Vir

Gradbeništvo se ohlaja

Delo
SREDA, 15. JANUAR 2020 OB 10:59

Vrednost gradbenih del, opravljenih v novembru lani, je bila za
0,7 odstotka nižja kot oktobra in za 8,4 odstotka nižja kot
novembra lani.

Komentarji
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Na kratko iz gospodarstva
14.01.2020 18:59

Ljubljana, 14. januarja (STA) - STA povzema javne objave nekaterih podjetij in druge
informacije iz poslovnega okolja.

Skupina Topdom, ki letos praznuje 25-letnico delovanja, je lani ustvarila 140 milijonov evrov
prometa, kar pet odstotkov več kot predlani. Ima 34 prodajnih mest po Sloveniji, s približno
500 zaposlenimi oskrbuje tako posameznike kot gradbena podjetja. "Naša vizija je ostati
največji ponudnik izdelkov za gradnjo in obnovo," je poudarila direktorica podjetja Topdom
Daniela Brelih. Skupina bo sledila trendom v gradbeništvu, ki so usmerjeni v varčnost,
ekološkost in naravne materiale, so sporočili iz Topdoma.

Adria Mobil je na sejmu turizma in prostega časa v CMT v Stuttgartu, ki poteka med 11. in
19. januarjem, znova prejela priznanje za najbolj inovativne izdelke v panogi počitniških
vozil v sezoni 2020. Žirija je blagovni znamki Adria podelila priznanje v kategoriji najboljše
tlorisne razporeditve ter v kategoriji celovitega koncepta počitniške prikolice, obakrat za
Adriino najnovejšo luksuzno rezidenčno prikolico Astella. Letos se je za priznanje v 16
kategorijah potegovalo več kot 200 izdelkov, nagrajence pa je izbirala žirija, so sporočili iz
novomeške družbe.

Zagonsko podjetje Planradar, ki med drugim ponuja programsko opremo za urejanje
digitalnih dokumentacij in komunikacij v gradbenem in nepremičninskem sektorju, je lani v
primerjavi z letom 2018 podvojilo prihodke iz poslovanja. Cilj za letos je še bolj ambiciozen,
saj želijo doseči 300-odstotno medletno rast. Trenutno imajo več kot 6000 naročnikov iz 43
držav, so sporočili iz podjetja.

Skupščina Banke Intesa Sanpaolo, ki je v lasti italijanske Intesa Sanpaolo, se je v
ponedeljek seznanila z odstopom članice nadzornega sveta Elene Breno. Na njeno mesto
je imenovala Amino Carnabuci, je razvidno iz zapisnika, danes objavljenega na spletni
strani Ajpesa.

Družba Hotel Slatina, ki upravlja istoimenski hotel z več kot 60 posteljami v Rogaški Slatini,
ima po poročanju portala Siol novega lastnika. Konec lanskega leta ga je po neznani ceni
kupilo podjetje Timax Holding s sedežem na Slovaškem. Kdo je dejanski kupec hotela, iz
javnih virov po pisanju portala ni razvidno. Uradna lastnika podjetja Timax Holdinga sta
sicer Ivan Križanec, lastnik tovarne Wenker-Križanec iz bližine hrvaškega Varaždina, in
Milan Tadič, ki na Slovaškem obvladuje več podjetij. Kakšne načrte imata s hotelom v
Rogaški Slatini, ki na letni ravni ustvari več kot milijon evrov prihodkov in zaposluje okoli 20
ljudi, po pisanju Siola ni znano. Do zdaj je bil Hotel Slatina vrsto let v lasti lokalnega
podjetnika Franca Žeraka, ki je znan kot prvi mož Mesnin Žerak, katerih poslovanje se v
zadnjem obdobju poslabšuje, še dodaja portal.

Findinfo.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

09:27

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-n... 1 / 2

Findinfo.si 15.01.2020 
SredaDržava: Slovenija

Kazalo

09:27

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-n...

53

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-novice/256035




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

V četrtek, 16. januarja, se bo na trgu obveznic Ljubljanske borze začelo trgovati z
desetletnimi državnimi obveznicami z oznako RS82 in nominalno vrednostjo 1000 evrov, ki
imajo nespremenljivo obrestno mero v višini 0,275 odstotka, je sporočila uprava Ljubljanske
borze.
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Nemčija lani z 0,6-odstotno gospodarsko rastjo
15.01.2020 13:01

Berlin, 15. januarja (STA) - Nemški BDP se je lani okrepil za 0,6 odstotka, kar je 0,9
odstotne točke manj kot predlani, kaže prva ocena državnega statističnega urada
Destatis. Je pa paradni konj evropskega gospodarstva obenem zabeležil deset
zaporednih let rasti, kar je najdaljše tovrstno obdobje po združitvi, piše francoska
tiskovna agencija AFP.

"Rast se je lani znatno upočasnila," je na novinarski konferenci dejal Albert Braakmann iz
Destatisa. "Zlato desetletje rasti" gre po njegovih besedah postopoma h koncu.

Odgovornost za slabšanje razmer v nemškem gospodarstvu po navedbah analitikov v veliki
meri nosi industrija, ki je že nekaj časa oslabljena. K sreči pa za zdaj ni videti znakov
širjenja šibkosti v druge sektorje, so zapisali na münchenskem inštitutu za gospodarske
raziskave Ifo.

"Nemško gospodarstvo sta lani močno podpirala gradbeništvo in zasebna potrošnja. Rast
zaposlovanja se je lani sicer upočasnila, a je rast prihodkov gospodinjstev ostala visoka," je
zapisal vodja raziskav na inštitutu Timo Wollmershaeuser.

Na nemško izvozno usmerjeno gospodarstvo pomembno vplivajo globalne trgovinske vojne
in negotovost, ki jo vnašajo geopolitični dogodki, denimo brexit. "Zahtevno
zunanjetrgovinsko okolje pomeni nenehni stres za nemško industrijo," je opozorila glavna
ekonomistka investicijske banke Kfw Fritzi Köhler-Geib.

Glede trgovinskih vojn bi olajšanje lahko prinesel za danes napovedani podpis prvega dela
trgovinskega sporazuma med ZDA in Kitajsko, bolj jasni pa so po nedavni zmagi Borisa
Johnsona na predčasnih britanskih parlamentarnih volitvah postali tudi prihodnji koraki
glede brexita.
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petek, 31. januar 2020  Portorož, Grand hotel Bernardin / Kongresni center

OZS - Strokovno srečanje gradbincev,
kleparjev-krovcev, slikopleskarjev in
instalaterjev-energetikov

Skupno strokovno srečanje sekcij s področja gradbeništva

 Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije pripravlja skupno strokovno srečanje gradbincev, kleparjev, krovcev,

slikopleskarjev, fasaderjev in inštalaterjev-energe�kov. Srečanje bo 31. januarja in 1. februarja 2020 v

Kongresnem centru Grand hotela Bernardin v Portorožu.

Strokovno srečanje bo prvi dan dopoldan in drugi dan ob zaključku potekalo skupno za vse š�ri sekcije. Skupen

bo tudi program za spremljevalke in družabni del z večerjo prvi dan srečanja. Popoldanske vsebine prvega dne in

dopoldanske vsebine drugega dne se bodo odvijale ločeno po posameznih sekcijah v ločenih dvoranah. 

Na srečanjih po posameznih sekcijah bodo bolj poglobljeno obravnavali strokovne teme, povezane z dejavnostjo

sekcij (gradbena dela, zaključna gradbena dela, krovska dela, kleparska dela, strojne inštalacije, energe�ka …). V
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tem delu bodo nekaj specializiranih strokovnih predavanj, namenjenih posamezni stroki, pripravili tudi v

sodelovanju s pokrovitelji srečanja.

V večernem programu prvega dne bodo podelili znake odličnos� v gradbeništvu.

Program srečanja, prijavni obrazec in možnost rezervacije sobe v hotelu na spletni strani

h�ps://www.ozs.si/koledar/strokovno-srecanje-gradbincev-kleparjev-krovcev-slikopleskarjev-in-instalaterjev-

energe�kov-5dea3c8e2114e0639bc4b9be
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Topdom s
34-imi poslovalnicami po vsej Sloveniji

14. januar 2020 – »V 25-ih letih Topdoma smo dosegli, da smo v Sloveniji prisotni v kar 34-ih
poslovalnicah. Na slovenskem trgu smo vodilni pri prodaji kritin, gradbenega materiala, fasadnih
sistemov, barv in izolacij. Prav tako imamo tudi ostale izdelke za gradnjo, keramiko in kopalniško
opremo. Sledimo trendom v gradbeništvu, kamor spadajo: ekološki princip, razvoj e-poslovanja, delo v
prijaznem okolju, socialna varnost zaposlenih in varstvo okolja. Zato je naša vizija ostati največji
ponudnik izdelkov za gradnjo in obnovo,« je na novinarski konferenci poudarila Daniela Brelih (naslovna
fotografija), direktorica podjetja Topdom.

Z razvejano mrežo 34-ih prodajnih mest po vsej Sloveniji so dostopni vsakomur. S približno 500
zaposlenimi oskrbujejo tako posameznike kot tudi gradbena podjetja. Lani je skupina Topdom ustvarila
140 milijonov evrov prometa, kar predstavlja 5-odstotno rast v primerjavi s preteklim letom. Skozi leta so
ustvarili prehod in razvoj iz klasičnih gradbenih trgovin v sodobne centre z gradbenim materialom in
keramiko. »Širili smo trgovinski program z barvami, laki, ročnim, vrtnim in pleskarskim orodjem, dodali
smo tudi program železnine in elektrike. Pred dobrim letom smo poskrbeli še za prenovo celostne grafične
podobe skupine Topdom,« je pojasnila direktorica.

S celovito in kakovostno ponudbo gradbenega materiala, kritin, fasadnih sistemov, izolacij, sanitarne
keramike, kopalniškega pohištva, orodja, urejanja okolice, sodobne logistike in strokovnega svetovanja,
so utrdili svoj ugled in položaj vodilnega trgovca na slovenskem trgu za gradnjo in obnovo. »Sledimo
novemu znanju in trendom, ki jih narekujejo tehnološki napredki v gradbeništvu. Sodobni  trendi  v 
gradbeništvu so usmerjeni predvsem v varčnost, ekološkost in naravne materiale,« je strnila Daniela
Brelih.

Skupina Topdom, ki letos beleži 25-letnico delovanja, na slovenskem trgu predstavlja vodilnega trgovca
pri prodaji gradbenega materiala, kritin, fasadnih sistemih, izolacij, barv in izolacijskega materiala,
prodajni program pa dopolnjujejo tudi ostali izdelki za gradnjo, kot je keramika in kopalniška oprema.
Skupaj imajo 35 poslovalnic, od tega 34 po Sloveniji in eno v Bosni in Hercegovini. Skozi leta so uspešno
ustvarili prehod in razvoj iz klasičnih gradbenih trgovin v sodobne centre z gradbenim materialom in
sanitarno keramiko. Prodajni program vedno bolj širijo, saj želijo kupcem na enem mestu zagotoviti
čimbolj zaokroženo ponudbo.
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